
آغاز دور جدید اردوی 
ملی پوشان تفنگ

 ۱۷ تیرانداز 
به خط شدند

مرحلــه جدید اردوی تیم ملی تفنگ 
از امــروز )دوشــنبه(، ۲۹ آبــان مــاه 
بــا حضــور ۱۷ ورزشــکار در ســالن 
تیرانــدازی ۸۰ خــط فدراســیون آغــاز 

شــد و تــا ۱۰ آذر مــاه ادامــه دارد.
نجمه خدمتی از خراسان جنوبی، 
فاطمــه کرمــزاده از خوزســتان، 
شــرمینه چهل امیرانــی از تهــران، 
آیســان منصــور از آذربایجــان 
غربــی، یلــدا ســلیمانی از تهــران، 
ساینا تیموری از آذربایجان غربی، 
رکســانا کاظمــی از لرســتان، آنــا 
نــی از لرســتان، فاطمــه  علیخا
امینــی از اصفهــان، آیلیــن علیپور 
از تهــران، زهــرا قویــدل از اصفهان 
در بخــش بانــوان و امیرمحمــد 
نکونــام از تهــران، پوریــا نوروزیــان 
از ایــام، مهیــار صداقت از تهران، 
محمدامین رهسپار از خوزستان، 
ابوالفضــل نعمتــی از تهــران و 
ماهــان صفــری از ایــام در بخش 
آقایــان ورزشــکارانی هســتند کــه 
زیــر نظــر مریــم طالبــی در اردو 

حضــور خواهنــد داشــت.
همچنیــن اردوی تیــم نوجوانــان و 
جوانــان تپانچه نیــز با دعوت از ۱۲ 
ورزشــکار و بــا هدایــت علی کاتی 
در تهــران آغاز شــد. ایــن مرحله از 

اردو تــا ۳ آذر مــاه ادامــه دارد.
زینب شــکاری از اصفهــان، آیلین 
قلی زاده از سیستان و بلوچستان، 
فاطمه ســادات حســینی از قــم، 
پریمــاه امیــری از کرمــان، مبینــا 
پــرواس از آذربایجــان شــرقی و 
اســرا رمضانــی از آذربایجان غربی 
در بخش دختران و شــایان تمدن 
از خوزســتان، محمدحســین کیــا 
از گلســتان، داود افشــاری از 
البــرز، حســین گوهــری از تهــران، 
محمدمهــدی چوبیــن از قــم و 
کارن کیکاوســی از سیســتان و 
بلوچســتان در بخــش پســران در 

اردو حضــور خواهنــد داشــت.

نفر دوم کشتی 
فرنگی جهان به تیم 
فولاد ایران پیوست

علیرضــا مهمــدی دارنــده مــدال 
نقــره کشــتی فرنگــی جهــان بــرای 
حضــور در مرحله نهایی لیگ برتر 
 کشتی فرنگی جام یادگار امام )ره( 
بــه تیــم گروه ملــی صنعتــی فولاد 
ایران پیوســت. مهمــدی با حضور 
در ســازمان لیــگ قــرارداد خــود 
را بــا ایــن تیــم امضا کــرد. مرحلــه 
نهایــی بیســت و ســومین دوره 
رقابت هــای لیــگ برتــر کشــتی 
فرنگــی روز چهارشــنبه ۸ آذرمــاه 
در شــهر اهــواز برگــزار می شــود.

 zسوژه

رضا غفاری:

در تمام اوزان شاهد حضور قهرمانان جهان بودیم

مربــی تیــم جــودوی جوانان در خصوص عملکرد تیم جوانان ایران که پس از چهار 
سال تعلیق، در مسابقات قهرمانی آسیا روی تاتامی رفته و به ۲ مدال برنز رسیدند، 
گفت: »بعد از چهار سال تعلیق ظالمانه ای که داشتیم در اولین رویداد رسمی حضور 
پیدا کردیم. این رقابت ها پس از یک ماه بعد از مسابقات قهرمانی جوانان جهان 
برگزار شد و تیم ها با آمادگی کامل و نفرات فیکس خود در این رویداد آسیایی حضور 
پیدا کردند. در تمام اوزان شاهد حضور قهرمانان جهان و عنوانداران آسیا بودیم.«

نجمه خدمتی:

مهاجرت نمی کنم چون ایران را دوست دارم

دارنده مدال طلای بازی های آسیایی اینچئون گفت: »از خیلی کشورها پیشنهاد 
داشــتم امــا قبــول نکردم که در جای دیگری تیــر بزنم. مهاجرت نمی کنم چون 
ایران را دوســت دارم ولی اســتانم را عوض می کنم که از نظر ذهنی آزاد باشــم؛ 
مگر چند ورزشکار در این سطح در استان وجود دارد که حمایت نمی کنند؟ به 
آنها پیام دادم که می خواهم استانم را عوض کنم اما تماس هم نگرفتند. مردم 

استانم ناراحت شدند چون بیرجند به خاطر اسم من دیده شد.«

حجت الاسلام علی احدی:

تقویت فرهنگ در ورزش بسیار مهم است

مدیرکل دفتر فرهنگی وزارت ورزش و جوانان گفت: فرهنگ در ورزش یکی از موارد 
بسیار مهمی است که متأسفانه آن طور که لازم است تقویت نشده و این وظیفه 
مسئولین فرهنگی ورزشی است که زیرساخت های لازم را در راستای رشد و تقویت 
فرهنــگ در ورزش فراهــم کنند. علاوه بر تقویــت فرهنگ در ورزش، وظیفه ما این 
است که زمینه را برای توسعه فرهنگ در میان مردم نیز فراهم کنیم که در آن صورت 

دیگر شاهد رفتارهای غیرفرهنگی در استادیوم ها و اماکن ورزشی نخواهیم بود.

انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال 6

میرهاشم حسینی بعد از مدت ها با طای 
تیمی و برنز میکس جام جهانی تکواندوی 
کــره جنوبی روزهای درخشــانش را تکرار 
کرد. هوگوپوش تیم ملی بعد از ناکامی در 
المپیک ۲۰۲۰ توکیو روی دور بدشانسی 
افتــاد تــا جایــی کــه در ادامــه هــم در 
مسابقات گرنداسلم و مسابقات جهانی 
امتیازات حساســی را از دســت داد تا روز 
به روز از المپیک پاریس دور و دورتر شود. 
او که روزهای سختی را سپری کرده، بعد از 
مدت ها در جام جهانی کره جنوبی مدال 
گرفــت اما به گفتــه خودش این مدال ها 
راضــی اش نمی کنــد و بــه دنبــال طــای 
مسابقات انفرادی قهرمانی جهان است 

تا همان میرهاشم سابق شود.
  با این ۲ مدال جام جهانی 

بازگشت خوبی داشتی.
بعد از مدت ها این مدال ها حالم را خوب 
کــرد. کا تیم ایران قرعه های ســختی در 

این رقابت ها داشــت. در اولین مســابقه 
تیمی مردان با کره جنوبی مبارزه کردیم. 
آنها آمده بودند که مدال بگیرند و ۲۰ هزار 
دلار را در خانــه نگــه دارنــد امــا بــا کمــک 
کادرفنی و با همدلی، کره جنوبی و برزیل 
را با اختافی خوب بردیم و در فینال هم 
بــه راحتــی اســترالیا را شکســت دادیم و 

طا گرفتیم.
 در رقابت های میکس با برد چین 
شروع خوبی داشتی اما در ادامه 
مقابل برزیل ناکام بودید. انتظار 

این شکست را داشتید؟
انتظار شکست مقابل برزیل را نداشتیم 
و حس می کردم به راحتی طا می گیریم. 
اشــتباهات فــردی بعضــی ملی پوشــان 
وضعیــت تیــم را پیچیــده کــرد وگرنــه 
می توانستیم به راحتی برزیل را شکست 
دهیــم و در فینــال مراکــش را راحت تــر 

مغلوب کنیم.
 عملکرد دختران چقدر در 

رقابت های میکس برای کسب 
این برنز مؤثر بود؟

 تمامــی مــا چــه دختــران و چــه پســران 
اشــتباهاتی داشتیم و می توانستیم بهتر 
باشیم اما به هرحال از کادر و ملی پوشان 
دختر تشــکر می کنم که بازی های خوبی 

ارائه دادند. در رقابت های میکس دنبال 
طا بودیم اما نشــد. بــه هرحال برنز جام 

جهانی هم مدال خوبی است.
 افلاکی سرمربی تیم بعد از این 
مسابقات در اظهارنظری راجع 
به شما گفته بود که میرهاشم 
حسینی یک لیدر واقعی است.

اســتاد افاکی به من لطف دارد. تجربه 
مــن از ســایر ملی پوشــان بالاتــر بــود و 
ســعی کــردم آنطــور کــه از مــن انتظــار 
مــی رود رفتــار کنــم. تمــام هــم و غــم ما 
ایــن بــود ۳ طــا بگیریــم امــا قرعه هــا 
ســخت بــود، دخترانمــان هــم در تیمی 
بــازی خوبــی ارائــه دادنــد و بــا اختــاف 
کمــی نتیجــه را به چین واگذار کردند. از 
همینجــا باید بــه تمامی بچه ها خســته 

نباشــید بگویــم.
 فدراسیون با جایزه ۲0 هزار دلاری 

مدال طلا چه می کند؟
قبــاً روال ایــن بــود کــه ایــن جایــزه بیــن 
بچه هــای تیم تقســیم می شــد، الان هم 

فکر کنم روال همین باشد.
 شما بعد از المپیک توکیو دیگر 

میرهاشم حسینی سابق نشدی. 
دلیل این افت چه بود؟

بعد از بدشانسی در المپیک توکیو سعی 

کردم دوباره برگردم و همان میرهاشمی 
باشــم که همه انتظار دارند. تمام تاشم 
را کــردم و اتفاقــاً اوضــاع هــم خــوب بــود 
امــا بعضــی مواقــع شــرایط بــر وفــق مراد 
پیــش نمــی رود و اتفاقاتــی پیــش می آید 
کــه باعث بــه هم ریختن روحیــه و تمرکز 
می شود. برای مدال به مسابقات جهانی 
مکزیــک رفتــه بودم امــا دور اول به قرعه 
رژیم صهیونیستی برخورد کردم و همین 
موضوع باعث افت دوباره و به هم ریختن 
روحیه ام شد. بیژن مقانلو سرمربی وقت 
در جریان شــرایط من بود و به خوبی من 
را درک می کرد. شــرایط ســختی داشتم و 
اتفاقــات آن مقطــع باعث شــد تا موهای 

سرم سکه ای بریزد.
در حال حاضر تمام توانم را گذاشته ام تا 
به شرایط قبلی برگردم، تاشم را می کنم 
اما بعضی مواقع شرایط دست خود آدم 
نیست. از طرفی شرایط معیشتی سخت 
اســت و فشــار زندگــی هــم مزیــد برعلت 
شــده اســت امــا قــول می دهم تاشــم را 
بیشتر کنم و همان میرهاشم سابق شوم.
 این مدال ها نوید بازگشت شما به 

روزهای اوج را می دهد؟
این مدال ها خیلی من را راضی نکرد. من 
به دنبال مدال طای مســابقات انفرادی 

قهرمانی جهان هستم اما طا و برنز جام 
جهانی هم مدال های کمی نیستند و آنها 

را به ملت ایران تقدیم می کنم.
 شما در مسابقات گرنداسلم 
و مسابقات جهانی امتیازات 

حساسی را از دست دادی، هنوز 
امیدی برای المپیکی شدنت 

هست؟
فعاً آخرین مرحله مسابقات گرندپری در 
پیش است. برای بچه ها آرزوی موفقیت 
دارم و امیدوارم هرکســی که لایق اســت 
ســهمیه را بگیــرد. اگــر ســهمیه از طریــق 
رنکینگ به دست بیاید که خود شخص 
به المپیک اعزام می شود اما اگر سهمیه 
ازطریــق مســابقات قــاره ای گرفتــه شــود 
کادر و کمیته فنی درباره اینکه چه کسی 
بــه المپیــک اعــزام شــود، تصمیــم گیری 

خواهد کرد.
 تکواندوی ایران از روزهای اوج 

خود فاصله گرفته است، مشکل از 
کجا است؟

تکوانــدوی ایــران افتــی نداشــته اســت. 
این رقبا بودند که ســرمایه گذاری زیادی 
روی ایــن رشــته کرده انــد. مــا نســبت بــه 
کشورهای دیگر پیشرفت کمتری داشتیم 

و تیم های دیگر بهتر از ما عمل کردند.

 zمصاحبه

محبــوب  ســرمربی  ســامری  حمــاد 
آبادانی هــا دوبــاره بعــد از دو فصل دوری 
به خانه اش برگشت تا به همراه تیم نفت 
آبادان دوره جدیدی از درخشش تیمش 
را  رقم بزند. در دو سالی که او از این تیم 
دور ماند و مربی دیگری چون علی توفیق 
هدایــت ایــن تیــم را برعهــده داشــت، بــا 
وجود هزینه های بالا نتوانســت به جمع 
4 تیــم برتــر راه پیــدا کنــد و ایــن مســأله 
نارضایتــی مردم آبادان و خوزســتان را به 
همراه داشــت، به نحوی که همیشــه در 
صفحــات اجتماعــی و روزنامه های بومی 

گایه های خود را ابراز می کردند. اما این 
تیــم جنوبی با هدایت حماد ســامری در 
ایــن فصــل بــا وجــود در اختیار نداشــتن 
بازیکن خارجی توانسته بازی های خوبی 
را ارائــه دهــد و در قــدم اول تیــم مدعــی 
طبیعــت را از پیــش رو برداشــت و هفتــه 
دیگــر هــم بایــد بــه گــرگان برود تــا با تیم 
پرمهره شــهرداری گــرگان دیدار کند. هر 
چند این دو تیم رقیب سنتی هم هستند 
و جــدال ســختی را می تــوان پیش بینــی 
کرد. تیم بسکتبال نفت آبادان در پایان 
هفته چهارم همچنان صدرنشین است.
حماد ســامری، ســرمربی تیم آبادانی در 
خصــوص فصــل جدید مســابقات لیگ 
برتــر می گوید: »لیگ حساســی در پیش 
داریم و تیم ها بازی های نزدیکی را برگزار 

می کننــد. در ضمــن از اول مشــخص 
نیســت کــه کــدام تیم ها در جمــع 4 تیم 
برتر قرار می گیرند چه برسد به قهرمان. 
در حــال حاضــر ۶ تیم مدعــی به نام های 
مهرام، نفت آبادان، طبیعت، ذوب آهن، 
کالــه و شــهرداری گــرگان داریــم که همه 
آنها برای قرار گرفتن در جمع 4 تیم برتر  
تــاش خــود را می کننــد. البتــه تیمی که 
راهی نیمه نهایی هم نشــود دست کمی 

 از تیم های دیگر ندارد.«
او در ادامــه تأکیــد می کنــد: »بــا تمــام 
احترامی کــه بــه ســایر تیم هــا دارم، تــازه 
شــروع لیــگ اســت و هنــوز نمی تــوان 
پیش بینــی تیم قهرمــان را کرد. تک تک 
بازی ها سرنوشت ساز است. از طرفی هم 
باشگاه ها دو یار خارجی را از همان ابتدا 

جذب کرده اند که برعکس فصل گذشته 
از کیفیــت خوبــی برخوردارنــد. حضــور 
خارجی هــای باکیفیــت ضمــن بالابــردن 
سطح کیفی لیگ باعث می شود تا تجربه 
بازیکنــان جوان بالاتر برود و بهتر شــدن 
سطح کیفی بسکتبالیست ها آینده تیم 
ملــی را تأمیــن می کنــد. خوشــحالم کــه 

لیگی قوی داریم.«
 نفت آبادان بین تیم های بالانشین تنها 
تیمی است که تاکنون یار خارجی جذب 
نکرده است، این مربی هر چند بلد است 
بدون جذب خارجی ها هم قهرمان شود 
امــا می گویــد: »پیش از بازگشــت من به 
نفــت آبــادان مجوزهــای خارجی توســط 
معاونت ورزش وزارت نفت قرار بود برای 
مربی دیگری صادر شود ولی با بازگشت 

مــن بــه نفــت آبــادان هنــوز مــاده ای بــه 
ورزش ایــن وزارتخانــه اضافــه نشــده و 

درگیر صدور آن مجوزیم.«
حمــاد ســامری همچنین معتقد اســت 
برنامه ریــزی فصــل جدیــد خیلــی بهتــر 
اســت: »ما هنوز نتوانسته ایم در قانون 
برگــزاری لیــگ بــه یــک برنامــه واحــد 
برســیم. هر ســال نحــوه برگــزاری تغییر 
کــرده اســت امــا امیــدوارم بــا تشــکیل 
ســازمان لیــگ بــه ایــن مهــم برســیم. از 
آنجــا کــه پنجره های انتخابی کاپ آســیا 
و جــام جهانــی در طــول فصــل برگــزار 
می شــود بایــد بــا برگــزاری لیــگ منظــم 
کــه به صــورت رفــت و برگشــت برگــزار 
 می شــود، کیفیــت را بالاتــر بــرد. در 
پلــی آف باید حداقل بازی ها ســه از پنج 

باشــد و نیمه نهایــی و فینــال هــم 4 از ۷ 
انجــام شــود. همیــن امــر بــه جذابیــت 

بازیهــا اضافــه می کنــد.«
قرعه کشــی جــام حذفــی آنهم بعــد از ۲۲ 
ســال برگزار شــد و ۱۸ تیم از جمله نفت 
آبادان شرکت کردند، این مربی می گوید: 
»تیم ما در این جام شرکت می کند. چون 

فکــر می کنــم در ایــن رقابت هــا می توان 
حداقل به بازیکن جوان تیم فرصت بازی 
داد. همچنین چون از لیگ های پایین تر 
تیم هــا شــرکت می کننــد، بازیکنــان آن 
فرصــت پیــدا می کننــد خــود را بیشــتر 
نشــان دهنــد. بــه نظــرم جذابیــت جــام 

حذفی بیشتر است.«

سامری: خارجی های  این فصل لیگ بسکتبال کیفیت بهتری دارند

فائزه زمانی
روزنامه نگار

 zگفت وگو

پریسا غفاری
روزنامه نگار

2 مدال جام جهانی حالم را خوب کرد

حسینی: تکواندو ایران افت نکرده است

این مدال ها خیلی 
من را راضی نکرد. 
من به دنبال مدال 
طلای مسابقات 
انفرادی قهرمانی 
جهان هستم اما طلا 
و برنز جام جهانی 
هم مدال های کمی 
نیستند و آنها را به 
ملت ایران تقدیم 
می کنم
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